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Landsbygdsnämnden § 1 02.03.2021

Mötets laglighet och beslutförhet

LN § 1

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Beslut: Mötet konstaterades vara lagligt sammankallat och beslutfört.

---
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Landsbygdsnämnden § 2 02.03.2021

Protokolljusterare

LN § 2

Beslut: Till protokolljusterare valdes Annina Hollmén och Timo
Noroviita.

---
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Landsbygdsnämnden § 3 02.03.2021

Till kännedom; Sammanslagning av lantbruksavbytarservicens lokala enheter

146/14.03.01/2021

LN § 3

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Lantbruksföretagarnas pensionsanstalt (LPA)  bär huvudansvaret
för att avbytarservice ordnas åt djurgårdarna. Avbytarservicen
ordnas i praktiken av den lokala enheten. En värdkommun
ansvarar för den lokala enheten på basen av ett avtal som ingåtts
med LPA. Det är inte kommunernas skyldighet att ordna
avbytarservice utan uppgiften hör till Social- och
hälsovårdsministeriet. 
Lovisa stad fungerar som värdkommun för den lokala enheten i
Nyland. 16 kommuner hör till Lovisa lokala enhet (Lovisa,
Askola, Esbo, Helsingfors, Träskända, Kervo, Lappträsk,
Mörskom, Mäntsälä, Nurmijärvi, Borgnäs, Pukkila, Borgå, Sibbo,
Tusby och Vanda).  Enheten har under de senaste åren årligen
producerat ungefär 10 000 avbytta dagar. Lite över 70 % av de
avbytta dagarna har producerats av en avbytare som är anställd av
Lovisa stad, resten har producerats av en avbytarföretagare eller av
en avbytare som anställts av lantbruksföretagaren. 
LPA har beslutat att sammanslå  fyra lokala enheter i södra- och
sydöstra Finland (Lovisa, Kouvola, Tavastehus och Sysmä). Det
uppskattas att denna enhet årligen skulle producera nästan 70 000
avbytta dagar. Lokala enheter sammanslås i hela landet med syftet
att spara pengar. 
Ersättningen för ordnandet av avbytarservicen är tvådelad.
Administrationens kostnader ersätts med en summa per avbytt
dag. Underskottet blir en förlust och överskottet blir en vinst för
värdkommunen. De godkända kostnaderna för den praktiska
avbytarservicen ersätts i sin helhet. Men, om det finns för många
avbytare eller någon tillfällig störning orsakar att det inte hittas
arbete åt avbytaren står värdkommunen för kostnaderna. Å andra
sidan om det finns för lite avbytare produceras inga avbytta dagar
och då fås inte ersättning för administrationens kostnader. Om
värdkommunen inte kan ordna avbytarservice åt en
lantbruksföretagare som  är lagligt berättigad till semester bryter
den mot lagen.
Lönen för mödan har varit den överblivna ersättningen för
administrationen och fördelar med synergier. Fördelarna har
minskat; de inre kostnaderna har blivit yttre kostnader i takten
med att staden har utlokaliserat ekonomi- och lönetjänsterna.
Staden har trots det blivit på plus. Om vi klarade av att överflytta
det nuvarande överskottet till det nya området kunde ersättningen
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bli skälig. Den nuvarande personalen blir överflyttad till den nya
värdkommunen, vi känner inte till förhållandena på de andra
områdena och LPA vill spara i ersättningar till administrationen.
Det är inte lätt att uppskatta den kommande enhetens ekonomi.

LPA bad i början av december om ett utlåtande om intresset av
fungera som värdkommun för den kommande sammanslagna
lantbruksavbytarservice enheten. Svarstiden gick ut i mitten av
december månad. Tiden var för knapp för en noggrannare
utredning. Landsbygdschefen presenterade för stadsdirektören ett
liknande resonemang som det ovan. Landsbygdschefen föreslog
att Lovisa stad skulle anmäla sitt intresse för att bli värdkommun
men samtidigt kräva garantier för finansieringens tillräcklighet
under övergångsperioden. Landsbygdschefen konstaterade att
dessa krav förmodligen gör att Lovisa faller ut ur spelet. Lovisa
stad gav inget utlåtande i  ärendet , Tavastehus och Kouvola städer
gav utlåtanden som påminde om landsbygdschefens förslag och
Sysmä kommun ville fortsätta utan ramvillkor. LPA sade före jul
upp avtalen med de tidigare värdkommunerna och meddelade att
Sysmä kommun fr.o.m.  1.1.2022 fungerar som värdkommun för
den nya sammanslagna lantbruksavbytarservice enheten.
Bilaga 1. LPA:s anmälan om uppsägning av avtal

Förslag: Antecknas till kännedom att lantbruksavbytarservicens enheter i
Lovisa, Kouvola, Tavastehus och Sysmä sammanslås och att
Sysmä kommun fungerar som värdkommun fr.o.m. 1.1.2022.

Beslut: Enligt förslaget.

---
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Landsbygdsnämnden § 4 02.03.2021

Östnylands 4H ansökan om bidrag

62/11/2021

LN § 4

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Östnylands 4H anhåller om ett bidrag på 275,20 euro av Lovisa
stad för insamling av gödselsäckar.
Bilaga 2. Ansökan

Förslag: Till Östnylands 4H beviljas ett bidrag på 275,20 euro.

Beslut: Enligt förslaget.

---
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Landsbygdsnämnden § 5 02.03.2021

Tjänsteinnehavarbeslut till kännedom för nämnden

LN § 5

Följande tjänsteinnehavare har sänt sina beslutsförteckningar till
landsbygdsnämnden för kännedom:
-landsbygdsombudsman, § 3/2020 Anhållan om lov för
trafikmärke; Laspellon tiehoitokunta

Bilaga 3. Beslutsförteckning

Förslag: Landsbygdsnämnden antecknar besluten för kännedom och
meddelar tjänsteinnehavare att den inte enligt 92 § i
kommunallagen kommer att ta ärende till behandling.

Beslut: Enligt förslaget.

---
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Landsbygdsnämnden § 6 02.03.2021

Verksamhetsberättelse och bokslut 2020

138/02.02.01/2021

LN § 6

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Året 2020 präglades av snabba förändringar.
Coronavirussituationen gjorde att vi blev tvungna att helt
omorganisera vår kundbetjäning och vårt arbetssätt på bara några
dagar. I samma tider drabbades en nyckelperson på avbytarkansliet
av en plötslig och långvarig sjukfrånvaro. Detta ledde till att vi
flyttade en person från landsbygdsförvaltningen till
avbytarverksamheten. Förflyttningen möjliggjordes av att vi
nästan helt stängde ner kundbetjäningen. Senare på sommaren
hade detta ändå en negativ effekt på flyghavreövervakningen, där
vi bara kunde göra det absolut nödvändigaste. Till all tur fick vi
hjälp av Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland.

Skogsavverkningarna kom igång senare än normalt. Det
ekonomiska världsläget och en av vår huvudavtalspartners
underleverantörers möjliga konkurs utgjorde orosmoln.
Efterfrågan på virke var ändå bra och de planerade avverkningarna
kunde utföras och budgetmålet uppnåddes. Underleverantören
beviljades företagssanering, men helt alla skogsvårdsarbeten hann
inte utföras under året och görs 2021 istället.

På hösten förverkligades två veckors permittering. Det ledde till
att höstsemestrar hölls i mindre utsträckning och att mera
ledigheter kommer att hållas på vårsidan. Eftersläpningen i arbetet
som permitteringarna orsakade kommer att märkas långt in på
2021.

I december meddelade Lantbruksföretagarnas pensionsanstalt att
man sammanslår fyra verksamhetsområden i södra och sydöstra
Finland. Planerna var bekanta sen tidigare, men den snabba
tidtabellen något överraskande. Pensionsanstalten sade upp avtalet
med staden just före julhelgen, och avtalet upphör 31.12.2021.

Landsbygdsbyrån Bokslut
2019

Budget +
ändring 2020

Utfall
2020

INKOMSTER 726 310 476 700 526 487
UTGIFTER -650 837 -675 018 -611 769
NETTO 75 472 -198 318 -85 282
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Avbytar-
verksamheten

Bokslut
2019

Budget +
ändring 2020

Utfall
2020

INKOMSTER 2 386 236 2 992 500 2 307 574
UTGIFTER -2 286 869 -2 959 678 -2 286 707
NETTO 99 367 32 822 20 868

Enhetskostnader, prestationer och nyckeltal
Bokslut 2019 Budget 2020 Utfall 2020

Antal avbytta
dagar inom
lantbruket

10 052 10 500 ca 9 500

Antal gårdsbruks-
enheter

845 830 830*

* Distributionen av lägenheter (samarbetsområdets 6 kommuner)
är följande: Lovisa 252 st., Lappträsk 136 st., Borgå 237 st., Sibbo
145 st., Vanda 54 st. och Helsingfors 6 st.

Förslag: Landsbygdsnämnden godkänner verksamhetsberättelsen och
bokslutet för 2020.

Beslut: Enligt förslaget.

---



LOVISA STAD PROTOKOLL 1/2021 11

Protokolljust.

Landsbygdsnämnden § 46 01.10.2020
Landsbygdsnämnden § 7 02.03.2021

Budget 2021

LN § 46

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Landsbygdsenhetens yttre verksamhetsmiljö hålls oförändrad ännu
år 2021. EU:s nya finansieringsperiod börjar tidigast 2022 och
också den på nytt födda landsskapsreformen och ändringen av
avbytarservicelagen är antagligen senare förändringar.
Stadens sparåtgärder men också av dem oberoende förändringar
märks i vardagen. De praktiker som fungerade bra under vårens
undantagstillstånd ska beaktas i verksamheten. Det har också från
olika håll kommit synpunkter om att landsbygdsväsendet och
landsbygdsområdena borde göras mera synliga.
Ytterom högsäsongerna kommer öppettiderna att minskas. Vi
övergår till tidsbeställning. De här ändringarna ger större
flexibilitet i personalens arbete och användning till olika
arbetsuppgifter. För kontoret i Borgå söks mindre utrymmen.
Förvaltningsområdet lyfts tydligare fram i budgeten samt
uppföljningen av ekonomin och verksamheten. Egentlig
landsbygdsutveckling i egen regi har vi inte resurser till. Vi hjälper
till och deltar i andra aktörers arbete.
Som mål har satts att garantera servicen även för de kunder som
inte använder elektroniska tjänster. Vi begär feedback av kunderna
gällande vårens ansökan. På grund av undantagstillståndet åtrades
alla infotillfällen och kanslierna var tidvis helt stängda. Svaren
utnyttjas då vi planerar kundbetjäningen.
I föredragandes förslag återställs vägbidragen till nivån år 2019,
som var ca 20 000 € lägre än år 2020. Bidraget omfattade 2020 ca
320 km till bostads- eller fritidsfastigheter ledande väg. Väglagens
totala underhållskostnader var 2019 ca 512 000 €, eller ca 1600
€/km. Stadens bidrag var högst 550 €/km.
Bilagor: 11a)Budgetförslag 2021, 11b)Nyckelmål 2021,
11c)Personalplan, 11d) Röstningsprotokoll

Behandling: Under behandlingen föreslog Stefan Thesslund, understödd av
Antti Hovi, att man i budgeten skulle reservera samma anslag som
år 2020 för understöd till enskilda vägar, alltså 208 000 €. I
omröstningen fick Thesslunds förslag 5 röster och grundförslaget
3.

Förslag: Landsbygdsnämnden godkänner budgetförslaget för 2021. 

Beslut: Landsbygdsnämnden reserverar i budgetförslaget för 2021 208
000 €, för understöd till enskilda vägar. I övrigt godkänner
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landsbygdsnämnden budgetförslaget för 2021.

LN § 7

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Den slutgiltiga budgeten för 2021 och verkställandet av den

Avvikande från nämndens förslag sjönk vägbidragen till samma
nivå som 2019. Detta beaktas vid fördelningen av pengarna mellan
grundförbättringar och vägunderhåll samt beträffande bidragens
storlek. 

Virkesförsäljningens mål har satts utgående från nämndens
förslag. Avverkningsplanen har gjorts på basen av detta men
förverkligandet beror på väderleksförhållandena och
marknadsläget. 

Organiseringen av verksamheten blir utmanande då det finns
många osäkerhetsfaktorer. På kort sikt verkar inte coronaläget bli
bättre. Sjukfrånvaro är på kommande. En landsbygdsombudsman
har förflyttats till förman för avbytarservicen. En vikarie kommer
att anställas åtminstone för en del av året. I Borgå kontoret görs
för tillfället en kartläggning av inomhusluften så man har bl.a.
gjort ett hål i golvet. Kommer detta att inverka på verksamheten i
kontoret? För tillfället använder vi kontoret en dag i veckan p.g.a.
corona begränsningarna. 

Förändringarna som den nya programperioden hämtar för
landsbygdsförvaltningen framskjuts till 2023. Övergångsperiodens
finansiering verkar vara nationellt ordnad åtminstone för år 2021.
Det betyder att samma regler för landsbygdsförvaltningen
fortsätter utan större förändringar. Kontinuiteten underlättar vår
verksamhet, behovet av kundrådgivning och utbildning av
personalen hålls på en rimlig nivå. 

Avbytarservicens förändringar medför mycket extra arbete. Ur
kundsynvinkel eftersträvas en smidig övergång till den nya
avbytarserviceenheten. Målet är också att det inte uppstår extra
eller återstående utgifter efter verksamheten. 

Bilaga 11e) Budgeten 2021 med bokslut 2020 och detta års, till
mitten av februari utnyttjade medel. 

Förslag: Landsbygdsnämnden diskuterar budgeten och verksamheten och
ger vid behov ytterligare riktlinjer till genomförandet. 

Beslut: Enligt förslaget.
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---
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Landsbygdsnämnden § 8 02.03.2021

Bidrag åt enskilda vägar 2021-22

121/10/2021

LN § 8

Beredning: Carolina Sjögård 0440 555 338
Föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Väglagen i Lovisa kan ansöka om underhållsbidrag 2021 av
Lovisa stad på fastställd blankett. Ansökningstiden går ut 9.4.2021
kl. 14.00. 
Grundförbättringsbidrag från Lovisa stad kan väglagen ansöka om
för grundförbättringar som utförs 2022. Ansökan inlämnas senast
6.8.2021 kl. 14.00. Ansökningarna inlämnas till Lovisa
landsbygdsenhet, Lovinfo eller per e-post till
yksityistiet@loviisa.fi
Ansökningsblanketter och information om understöden har
27.1.2021 skickats per post åt 128 st. väglag i Lovisa. Annons
kommer i tidningarna Östnyland, Nya Östis, Loviisan Sanomat
och Itäväylä. Ansökningsblanketter och anvisningar för bidrag fås
från Lovisa landsbygdsenhet i Liljendal och finns på stadens
webbsidor.

I Lovisa stads budget har 188 000 euro reserverats för understöd
av enskilda vägar. Det beräknas gå 20 000 euro till bidrag för
grundförbättringar som utförs 2021. Resten av pengarna används
till underhållsbidrag för väglag i Lovisa.
Fem väglags grundförbättringsbidragsansökningar har godkänts av
landsbygdsnämnden för i år (2021). Kostnadsförslagen för
grundförbättringarna varierar mellan 4000 euro - 33 000  euro. Det
maximala årliga grundförbättringsbidraget som Lovisa stad betalar
är 10 000 euro. Väglag som utför större grundförbättringar kan
också ansöka om statsbidrag. Bidragsprocenten för statsbidraget är
för vägar 50 % av de godkända kostnaderna och för broar 75 % .
Underhållsbidragets- och grundförbättringsbidragets storlek
bestäms av landsbygdsnämnden senare i vår. 
Bilaga 4. Plan över fördelning av bidragen åt enskilda vägar 2021

Behandling: Stefan Thesslund anmälde jäv.

Förslag: Antecknas till kännedom att väglagen i Lovisa kan ansöka om
underhållsbidrag och grundförbättringsbidrag av Lovisa stad.

Beslut: Enligt förslaget.

---
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Landsbygdsnämnden § 9 02.03.2021

Avverkningar och skötselarbeten i ekonomiskogarna 2021

216/10.03/2021

LN § 9

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

I budgeten är målet för virkesförsäljningen 220 000 €. En
avverkningsberäkning finns som bilaga. I den presenteras de
figurer där avverkning planeras, avverkningsmetod, areal och
uppskattad virkesmängd och inkomst. Det är bra att minnas att det
är frågan om en uppskattning. Avverkningskontraktens tidsperiod
är längre än budgetens kalenderår och inkomsterna bokförs inte
nödvändigtvis i sin helhet på år 2021. Intäkterna från
virkesförsäljningen uppskattas till ca 240 000 €.

Virket säljs på rot. Det betyder att uppköparen köper virket från
den växande skogen och står för kostnaderna som uppstår när
virket tas ut ur skogen. Det finns inget nationellt fastslaget
virkespris utan det fastslås då man gör en virkesaffär, så det
varierar. Staden konkurrensutsätter virkesaffärerna årligen.
Virkesmängden är betydande och skogsbilvägnätet är utbrett,
vilket leder till ett högre virkespris. I allmänhet har staden fått ett
högre pris vid virkesförsäljningen än de genomsnittliga
virkespriserna som använts i beräkningen.

Denna gång är avverkningen planerad utgående från fakta från
tjänsten MinSkog.fi. Fakta har i huvudsak samlats in genom
fjärrmätning alltså med laserskanning och flygfotografering. Om
dessa metoder kan ni läsa i MinSkog.fi i delen Öppen skoglig
information eller på Skogscentralens internetsidor. Vi har jämfört
uppgifterna med våra egna iakttagelser och ansett uppgifterna vara
förhållandevis korrekta. 

Avverkningen görs i form av gallring på största delen av den yta
som skall avverkas. Rekommendationen för figuren Degerby 166
är slutavverkning men förnyelsen görs med hjälp av fröträd. För
grannfiguren 165 finns ingen rekommendation för avverkning.
Den utgörs av samma trädbestånd och helhet som 166 och på båda
figurerna finns mycket träd som lider av barrförlust. Figuren
gallras så att de träd som är i dålig kondition tas bort. Figuren
Hattom 18 saknar rekommendation för avverkning enligt den nya
tjänsten men i den gamla skogsbruksplanen rekommenderades
slutavverkning. Observationerna i terrängen stöder detta. I övrigt
har MinSkog.fi tjänstens rekommendationer följts.  
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Skogsvårdsarbetena har planerats utgående från figur- och
arealuppgifter som finns i den gamla skogsbruksplanen. De valda
objekten och åtgärderna baserar sig ändå på observationer i
terrängen. 
Bilagor: 5a) Avverkningsberäkning, 5b) Fogdas figurförteckning,
5c) Lappom figurförteckning, 5d) Degerby figurförteckning, 5e)
Hattom figurförteckning

Förslag: Landsbygdsnämnden godkänner de planerade avverkningarna och
skogsvårdsarbetena och ger landsbygdsenheten i uppdrag att
konkurrensutsätta virkesförsäljningen och skogsvårdsarbetena. 

Beslut: Enligt förslaget.

---
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Landsbygdsnämnden § 10 02.03.2021

Övriga ärenden

LN § 10

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Timo Noroviita, som är medlem i landsbygdsnämnden önskar att
nämnden får information om hur den gemensamma framtida
skötseln av ekonomiskogarna och tätortsskogarna planeras samt
hur Lovisa stads ekonomiskogar funkar som kolsänkor.

Förslag:

Beslut: Timo Noroviitas önskemål antecknas till kännedom.

---


